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22. ledna 2023

Referendum ignorované médii, vládou a prezidentkou
je neplatné. Hlasovat o změně Ústavy SR přišlo
necelých 30 procent občanů. Z nich až 98 procent řeklo
ANO a souhlasilo tak s předčasnými volbami

cz24.news/referendum-ignorovane-mediami-vladou-a-prezidentkou-je-neplatne-hlasovat-o-zmene-ustavy-sr-prislo-
necelych-30-percent-obcanov-z-nich-az-98-percent-povedalo-ano-a-suhlasilo-tak-s-predcasnymi-volbami

Stáhnout PDF

Sledujte nás na Telegramu:   @cz24news

SLOVENSKO: Třetina Slovenska se zúčastnila hlasování o

předčasném skončení volebního období Národní rady SR

hlasováním v referendu nebo změnou Ústavy SR

odhlašováním v parlamentu. Pro úspěšnost referenda však

byla nutná nadpoloviční účast všech oprávněných voličů.

Současná prezidentka SR Zuzana Čaputová v rozhodujícím

2. kole prezidentských voleb v roce 2019 nebyla ani za

masivní podpory médií schopna získat ani tolik hlasů, kolik

lidí přišlo na sobotní referendum.
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Referendum o změně ústavy není platné, protože účast voličů nebyla

více než 50 procent . Podle Ústavy SR jsou výsledky referenda platné,

pokud se ho zúčastnila nadpoloviční většina oprávněných voličů a

bylo-li rozhodnutí přijato nadpoloviční většinou účastníků referenda.

Občané v sobotu odpověděli na otázku, zda souhlasí, aby předčasné

skončení volebního období Národní rady SR bylo možné uskutečnit

referendem nebo usnesením Národní rady SR, a to změnou Ústavy

SR. Hlasovat bylo možné od 7:00 do 22:00.

Tři nejvyšší ústavní činitelé se ho nezúčastnili. Aby bylo referendum

platné, musela by se ho zúčastnit nadpoloviční většina oprávněných

voličů, což je přibližně 2,2 milionu lidí. Referendum není platné,

účast byla 27,25 %. Více než 97,5 % lidí, kteří se zúčastnili, hlasovali

ano. Oficiální výsledky oznámí po 9.00 hv neděli.

V případě úspěšného sobotního referenda by na vyvolání

předčasných voleb stačilo v parlamentu 76 hlasů poslanců, nyní to je

90 hlasů, čili ústavní většina. Zároveň by je bylo možné vyvolat

referendem.

Plebiscit se podle vyjádření policie obešel bez vážnějších incidentů.

Bezproblémově hodnotili průběh referendového dne i volební komise

napříč Slovenskem. V některých obcích zaznamenaly výpadky

elektrické energie, průběh referenda to nenarušilo.

Občané v referendu odpověděli na otázku, zda souhlasí s tím, aby

bylo možné zkrátit volební období referendem nebo usnesením

Národní rady SR. Zajistit to má změna ústavy.

Hlasovat v referendu mohli i lidé v izolaci nebo karanténě z důvodu

onemocnění COVID-19. O speciální hlasování požádalo 176 voličů.

O hlasování poštou požádalo resort vnitra 75 voličů, kteří nemají

trvalý pobyt na Slovensku. Hlasovalo 62 z nich. V rámci Slovenska

požádalo o hlasování poštou přes 700 lidí. 

 
Referendum inicioval Směr s dalšími opozičními stranami.

https://www.webnoviny.sk/vysledok-referenda-2023-o-zmene-ustavy-aka-je-ucast-a-preco-bude-zrejme-neplatne/
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Výsledky referenda budou podle Ústavy ČR platné, účastní-li se ho

nadpoloviční většina oprávněných voličů a bude-li rozhodnutí přijato

nadpoloviční většinou účastníků referenda.

Výsledky podle Statistického úřadu si můžete za jednotlivé

kraje, okresy, města a obce vyfitrovat  ZDE .

Sobotní hlasování bylo v pořadí deváté celostátní referendum od

vzniku samostatného Slovenska v roce 1993. Stále tak platí, že z

celostátních referend bylo dosud platné jen jedno, a to referendum o

vstupu do Evropské unie, kterého se v roce 2003 zúčastnilo 52,15

voličů.

Fico a jeho Směr-SD jako hybná síla referenda o předčasných volbách

Předseda strany Směr-SD Robert Fico, byl hlavní hybnou silou

referenda, připomíná portál Věci veřejné. Byly to hlavně jeho

struktury, které v létě sbíraly podpisy v petiční akci k následnému

vyhlášení referenda Zuzanou Čaputovou.

Počet hlasů v referendu
 

https://www.volbysr.sk/ref/sk/vysledky_hlasovania_v_referende.html
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Zdroj: SÚ SR/Téměř konečné výsledky referenda ze dne 21.01.2023

Porovnání s parlamentními volbami v roce 2020
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Zdroj: SÚ SR/Výsledky parlamentních voleb 2020

Účast v parlamentních volbách byla 65,80%, což představovalo 2 916

840 voličů.

Politické strany za mohuné podpory médií, které vytvořily

koalici měly následující počet hlasů:

OLENO - 25,02% - 741 166 hlasů 

 
Jsme rodina - 8,24% - 237 531 hlasů 

 
SaS - 6,22% - 179 246 hlasů 

 
Za lidi - 5,77% - 166 325 hlasů

Celkem: 1 324 268 hlasů

Opoziční strany:

SMĚR – SD – 18,29% – 527 172 hlasů 

 
LSNS – 7,97% – 229 660 hlasů 

 
(samozřejmě započteny jsou tam i hlasy jejich pozdějších klonů
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HLAS – SD, zda Republika, Život atd…)

SPOLU: 756 832

Rozdíl mezi hlasy pro současnou opozici a lidmi, kteří přišli do

referenda znamená nárůst o 436 366 hlasů (zanedloubatelný počet

referendové odpovědi NE, nebyl započítán).

Mediální podpora a účast v parlamentních volbách 2020 av referendu 2023

Porovnáme-li si mainstreamovou mediální podporu referenda

(téměř žádná) s parlamentními volbami je opravdu zázrak, že došlo

tolik lidí. Hledat příčiny, proč účast nebyla ještě vyšší nemá význam.

Mohlo to sehrát počasí, již zmiňovaná informovanost a datum

vyhlášení. Rozebírat to nemá význam. A tady se ukazuje, že sice v

demisi, ale stále vládnoucí garnitura a prezidentka Zuzana Čaputová

po všech překážkách, které vytvářely mají velký problém.

Z úst Matoviče, Hegera, Sulíka, Remišové vždy posloucháme o

návratu Fica. Ne Pellegriniho, který si mezitím založil Hlas a který v

každém televizním průzkumu vede, ale Fica.

Z toho vyplývá jen jedno. Interní průzkumy

politických stran, které si dávají dělat musí ukazovat

jiná čísla. Důkazem může být i to, jak každý den posloucháme o

nějakých spojování se těch samozvaných tzv. demokratických sil,

avizovaných projektech SDK 2, SDK 3 a jejich hysterické stavy jak

jinak „z návratu Fica“.

Čaputová má ještě větší problém

Většina lidí referendum nevnímala jako pojistku, která může vyvolat

předčasné volby 76 poslanci vůči jakékoli vládě, ale jako Fica vůči

prezidentce a vládnoucí partii, resp. opozici proti již výše zmíněným.

Jednoduše řečeno bylo to referendum o vyslovení nedůvěrě těm,

kteří dělají překážky předčasným volbám.

https://public.flourish.studio/visualisation/12490621/?utm_source=embed&utm_campaign=visualisation/12490621
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Při účasti v referendu 1 193 198 občanů je pravděpodobnost hraničící

s jistotou, že z tohoto čísla je minimálně polovina budoucích voličů

strany Směr (596 599), jako největší hybné síly referenda. Opět je

třeba připomenout - při 27% účasti. Jak to může vytřelit při volební

účasti např. 60% nevíme, ale číslo se může přiblížit ik milionu a

jasnému volebnímu vítězství Směru (Matovičovo OĽaNO při 25%

úspěšnosti a 65% účasti mělo 741 166 hlasů)

A jsme u Čaputové. Ta za mohutné podpory médií nebyla ve druhém,

rozhodujícím kole prezidentských voleb schopna získat ani tolik

hlasů, kolik lidí přišlo na referendum.
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Zdroj: SÚ SR

Ani její procento z počtu všech voličů zapsaných v seznamu voličů,

nedosáhlo procento účasti občanů na referendu. Její procento z

celkového možného počtu tehdy zapsaných voličů 4 419 883 bylo

23,91%!
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Zdroj: SÚ SR

Prezidentka, která pro referendum kromě toho, že ho po

nekonečných váhání a mudrování o souladu s Ústavou SR vyhlásila,

neudělala pro účast absolutně nic. Dá se říci, že z torza koalice jedině

Boris Kollár dal i svým voličům tzv. zelenou kartu. Pro nabádání jeho

voličů k účasti se nepřetrhl, ale ani neodmlouval. Důkazem byla i

účast poslankyně, která je v klubu Jsme rodina Romany Tabák, která

se referenda zúčastnila.

Na závěr o řečích, že referendum byly zbytečně vyhodné peníze, které

mohly jít například. rodinám v nouzi se můžeme zeptat, kde byla ta

pomoc při první podpisové akci, kde referendum Čaputová

nevyhlásila. A ke zbláznění pro Čaputovou by mohlo být, kdyby se

Robert Fico rozhodl začít sbírat podpisy na nějakou ideovou otázku

týkající se například. LGBTI komunity, jako jsou sňatky osob

stejného pohlaví, nebo adopce dětí partnery stejného pohlaví stylem

jakým se dělo toto referendum, čili otázkou by bylo paragrafové

znění, které by bylo v případě úspěchu přeneseno do Ústavy ČR, kde

dnes stojí, že manželský svazek je svazek muže a ženy. Na 99,99% by

takové referendum úspěšné nebylo. Otázka vyhlásit takové

referendum by pro Čaputovou bylo zřejmě noční můrou. A v případě,

kdy by například. R. Fico od sběru podpisů na takové refendum

upustil, dostalo by se pomoci z „ušetřených“ peněz rodinám? Určitě

ne…

Michelko: Téměř 1,2 milionu oprávněných voličů nechce tuto vládu, to je velmi
jasný a důležitý odkaz

„Referendum o předčasných volbách sice nebylo triumfem

opozice, ale zcela určitě to nebyl ani debakl. Téměř 1,2

milionu oprávněných voličů nechce tuto vládu, to je velmi

jasný a důležitý odkaz Nyní se jedná o to, jak s tímto

mandátem naloží opozice, zda se bude chovat tak, aby co

nejméně z těchto hlasů propadlo,“  konstatuje ve svém

komentáři publicista a politický analytik Roman Michelko.
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ZDROJ

Upozornění: Tento článek je výlučně názorem jeho autora. Články,

příspěvky a komentáře pod příspěvky se nemusí shodovat s postoji

redakce cz24.news. Medicínské a lékařské texty, názory a studie v

žádném případě nemají nahradit konzultace a vyšetření lékaři ve

zdravotnickém zařízení nebo jinými odborníky.
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